
Doel  en reden van jager en wildbeheerder en natuurliefhebber zijn ,

In reactie op het voornemen van de minister om na een aanpassing van de wet de jacht op hazen in 
een 3 tal provincies en de jacht en schadebestrijding  op het konijn in heel Nederland  per januari 
2023 niet te openen met als belangrijkste reden dat de populatie een sterk dalende trend vertoont.

Echter kennen we al heel lang het verschil van mening over jacht en het bejagen en beheren van de 
wildstand. Dit zal ook altijd zo blijven is mijn mening en dat is ook niet onoverkomelijk. Echter om nu 
op basis van tellingen die door velen worden beoordeeld als volstrekt niet kompleet en ook ver van 
de werkelijke aanwezige aantallen hazen en konijnen is  is  geen goede basis om beslissingen op te 
nemen .De werkelijke aantallen zijn in deze moderne hich -tech  tijd zowel overdag als nachts te 
tellen. Als dan blijkt dat jagers met hun nachtzichtapparatuur veel hogere aantallen waarnemen dan 
tellingen die overdag worden uitgevoerd  is het toch op zijn minst reëel om de genoemde   reden 
voor deze wetswijziging en stopzetten van jacht op hazen en konijnen beter te staven met valide 
tellingen die via veel WBE en de aangesloten jagers worden aangeleverd.

Ook het argument dat door veel tegenstanders van de jacht worden aangevoerd dat jacht de 
wildstand beïnvloed is door meerdere studies weerlegd. Gebruik maken van non-argumenten van 
zowel voor als tegenstanders van  jacht en wildbeheer is ook in deze discussies niet te voorkomen.

Ik wil als agrariër, jager en natuurliefhebber en wildbeheerder een aantal argumenten noemen die 
relevant moeten zijn in de verdere discussie en reden moeten zijn om de wetswijziging niet door te 
voeren.

Het jaarrond ben ik in het veld,mijn bedrijf en de weilanden en akkers ,om als melkveehouder de kost 
te verdienen  en daarbij heb ik al meer dan 50 jaar oog voor de natuur en de aanwezige dieren en 
planten. In het voorjaar weidevogels beschermen via nestbescherming en het verjagen van te veel 
predatoren  zoals kraaien ,ooievaars en reigers .Tijdens de werkzaamheden in het voorjaar, met 
machines op het land ,om te kunnen zaaien en bemesten constant oog hebben voor jonge hazen 
,weidevogels omdat dat ook bij het mooie vak van boer hoort. Tenslotte hebben we veel natuur en 
landschapselementen te danken aan de inzet van boer en tuinder en dat al generaties lang. De 
schade die we ondervinden door de grote aantallen ganzen is mede een gevolg van onze moderne 
manier van boeren  en de veranderende klimaatomstandigheden en daardoor zeer gunstige 
omstandigheden voor een explosie aan ganzen .Het bestrijden van de ganzenoverlast met het 
geweer is dan ook geen vorm van plezier maar bittere noodzaak om de schade voor de boeren nog 
enigszins te beperken . Van de 365 dagen  in het jaar zijn er een of twee dagen waarop ik als jager 
het veld in ga en dan na beoordeling van  de stand van het wild een of enkele stuks bemachtig omdat 
het ook bij manier van leven hoort. Ook hier geld al generaties lang dat je niet meer oogst dan de 
natuur toelaat

Als we dan bij de fruitteler de opdracht krijgen om de stand van hazen en konijnen binnen de perken 
te houden in verband met vraatschade aan de fruitbomen .Of  de laanboomteler die zeer kwetsbaar 
is  door vraatschade bij te grote  aantallen haas ,kraai en konijn. Hier geld ook dat we niet alles 
doodschieten maar de aantallen reguleren waarbij er altijd wild overblijft en dat moet ook de opzet 
zijn van goed beheer. Belangrijke voorwaarde is dat we op een weidelijke manier jagen en beheren 
Ook daarover kunnen we lang van  mening verschillen en discussiëren en verschil van mening 



houden .Laten we daar als jagers ook elkaar op aanspreken  wat ook hier geld dat de goeden onder 
de kwaden moeten leiden  

Als we dan enig wild hebben bemachtigd is het ook normaal om niet alles weg te gooien maar van 
sommige soorten weer heerlijke gerechten te maken .Wild eten is niet voor niets steeds populairder 
in Nederland.

Daarom tot slot ,ik vindt dat er geen reële  argumenten zijn om de wet aan te passen en de jacht op 
hazen en konijnen te beëindigen .Met alle respect voor ieders mening 


